
קבלני כוח האדם בתחום הבנייה מתריעים, קבלני: יואב אביב 

שמשק הבנייה זקוק בדחיפות לאלפי עובדים זרים נוספים שכן

הקיימים מרוויחים שכר גבוה מדי ומטילים עלויות עודפות על

בראיון בלעדי לכתבנו נועם בר שלום אומר נציגם באיגוד. הדירות

לשכות המסחר כי הכדור עבר כעת מהסינים אל משרדי ראש

הוא אף אומנם כי ישנה אפשרות להכשיר, הממשלה והפנים

.סודנים ואריתראים לעבודה בבנייה

ככל שנמשכת שהייתם של עובדי הבניין הזרים: נועם בר שלום 

מה, כך גדל כושר המיקוח שלהם על שכרם, הותיקים בישראל

.אומרים בענף הבנייה, שמפיל את העלויות על מחירי הדירות

לקריאה לקדם את הבאתם של אלפי עובדים זרים חדשים מסין

נציגם באיגוד לשכות. מצטרפים עתה תאגידי כוח האדם לבניין

.המסחר הוא אלדד ניצן
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הדבר הכי אבסורדי שקורה היום זה שיש היום: אלדד ניצן 

בארץ כארבעת אלפים עובדים זרים בלבד שמאריכים את השהות

שלהם כל פעם בשנה נוספת ואנחנו כבר הגענו לשמונה שנים של

.כאשר בזמן המקסימלי חמש שנים, עובד זר שנמצא בארץ

העובדים הם עובדים סינים שהם היחידים שיכולים להשתלב בענף

הימצאותם של. הם מייצרים היצע של דירות בזמן מהיר. הבנייה

אנחנו. מייצרים לחץ על הקבלנים, ארבעת אלפים עובדים בלבד

מדברים על מצב היום של עובד זר שמקבל משכורת של קרוב

דבר שמועמס באופן ישיר על. לעשרים אלף שקל נטו בחודש

.הלקוח הקצה שמשלם עבור הדירה

לאחרונה הגיבו הסינים לטיוטת הסכם שהציגה: נועם בר שלום 

ועתה הכדור במגרשם של משרדי הפנים וראש, בפניהם ישראל

.הממשלה

זה נמצא היום במצב שהסינים נתנו תשובה: אלדד ניצן 

היום וועדה בין. קונקרטית עם הערות להסכם עם מדינת ישראל

הסינים כמדינה עצמאית רוצים שהם. משרדית דנה בזה בירושלים

הם יעמידו את הגופים, ל"יהיו מפקחים על תהליך הגיוס בחו

ל לטובת המעסיקים כאשר הם יצאו"המקצועיים שלהם בחו

.למדינת המוצא ויבחרו

ניצן לא פוסל פיילוט להכשרתם של מבקשי: נועם בר שלום 
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קיימת התנגדות עקרונית של הממשלה להביא את: אלדד ניצן 

צריך לעבור הכשרה, אותם אנשים להכשרה מבחינה מקצועית

אם. מאוד מאוד ארוכה כדי שיוכלו להגיע לרמת תפוקות וביצוע

.הולכים לכיוון תוכנית כזאת בהחלט הדבר הזה יכול לבוא בחשבון

או כמות, אבל צריך לקחת כמות של שלושת אלפים עובדים

של חמש מאות עובדים, ניסיונית של פיילוט של אלף עובדים

להכניס אותם לבתי ספר לבנייה ובעצם להעביר אותם להכשרה

אינטנסיבית ללמד אותם את הענף ולחכות גם תקופה שהם יגיעו

.למצב שהם יכולים לייצר תפוקות לקבלנים
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